
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 27. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1317
Vil ministeren kommentere artiklen ”Aarhus Universitet mørklægger beregninger om
kvælstof i miljøet. Eksperter stærkt kritiske” fra Information fra 23. marts 2021? Og vil
ministeren i forlængelse heraf besvare følgende: 1) Mener ministeren, at offentligheden
har ret til at få detaljeret indsigt i det faglige grundlag for miljøpolitiske beslutninger, som
Aarhus Universitet udarbejder som en del af sin myndighedsbetjening af Miljøministeriet
og af Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri?, 2) Finder ministeren, at det er et
demokratisk problem, at et universitets afgørelse i en aktindsigtssag i årevis kan afskære
Folketinget fra at få centrale miljøoplysninger fra deres myndighedsbetjening? Og mener
ministeren, at en sådan praksis er i overensstemmelse med Århuskonventionen?, og
3) Vil ministeren tage initiativ til at sikre, at Aarhus Universitet ikke kan forhale offentlig-
hedens adgang til miljøoplysninger, som lovgivningen giver offentligheden ret til at få
adgang til?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 11. maj 2021.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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